
Protokół 
XXXIX Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 28 lutego 2022 r. 
 
 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16:15 Przewodniczący Rady Pan Marek 
Maciejewski, który przywitał radnych, zaproszonych gości i pracowników gminy. 
Posiedzenie odbyło się w trybie hybrydowym. 

W sesji udział wzięli radni: 

Batycka Regina 
Dembska Monika 
Janiak Jędrzej 
Kirkowska Ewa Maria 
Maciejewski Marek 
Maćkowiak Tomasz 
Michałowska Donata 
Rajchelt Jan Henryk 
Stachowiak Grzegorz 
Strzelczyk Janina 
Szymczak Łukasz 
Wilczyk Maria 
Wysz Dorota 
 
Sołtysi: 
Doba Paweł 
Fludra Jolanta 
Jaroszewska Lucyna 
Karolczak Magdalena 
Książkiewicz Czesław 
Lesiński Henryk 
Lesiński Stanisław 
Mąderek Jan 
Nowicki Eugeniusz 
Nowicki Ferdynand 
Rutkowska Mirosława 
Tomkowiak Mieczysław 
Walkowiak Jacek 

 
a także: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Agata Kaczmarek - Skarbnik Gminy  



Mirosława Radzimska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczewie 
Maciej Frąckowiak – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Kleszczewie 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że do podejmowania prawomocnych 
uchwał wymagana jest obecność co najmniej połowy ustawowego składu Rady Gminy 
i zarządził głosowanie obecności radnych. Obecność potwierdziło 13 radnych, co 
stanowi quorum. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
na lata 2022 -2024. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy Kleszczewo, 
który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub 
ćwiczeniu 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2022-2041. 
9. Działalność Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Kleszczewie w 2021 r. oraz 

plany na 2022 r. 
10. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
11. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
12. Zapytania i wolne wnioski. 
13. Zakończenie. 

Ad. 2 porz ądku posiedzenia 
 Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porz ądku posiedzenia 

Przewodniczący obrad poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie 
zgłosił uwag i spytał, czy w chwili obecnej są jakieś uwagi? 

W związku z brakiem uwag członkowie Rady przeszli do głosowania nad 
przyjęciem protokołu XXXVIII Sesji. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnyc h. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 13 radnych. 
Przeciw przyj ęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało si ę 0 radnych. 
Protokół z obrad XXXVIII Sesji został przyjęty 



Ad. 4 porz ądku posiedzenia  
Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXXVIII Sesji Rady 

Gminy przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 5 porz ądku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XXXIX/322/2022 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na lata 2022 -2024 przedstawiła Pani Radzimska. Pani Kierownik 
powiedziała, że projekt uchwały był szczegółowo omawiany podczas posiedzeń 
Komisji. Gminny Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 -2024 wynika ze scalenia dwóch 
programów, które Gmina miała przyjęte uchwałami Rady Gminy. Scalenie jest 
wynikiem zmian w ustawie o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałania 
alkoholizmowi. Przyjmowany uchwałą projekt jest na 3 lata, a możliwe jest uchwalenia 
na okres max 4 lat. w programie ujęte są uzależnienia behawioralne, a więc: 
uzależnienie od internetu, od zdrowego żywienia, hazardu, gier komputerowych, 
telefonów komórkowych. 
W programie znalazły się zapisy dotyczące przekazywania środków na izby 
wytrzeźwień. 
Gminny program jest realizowany przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Kleszczewie 
 
Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnyc h. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało si ę 0 radnych. 
 
Uchwała Nr XXXIX/322/2022 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porz ądku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIX/323/2022 w sprawie ustalenia wysokości 
ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu 
Gminy Kleszczewo, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 
szkoleniu lub ćwiczeniu przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały był szczegółowo 
omawiany podczas posiedzeń Komisji. Pani Sekretarz powiedziała, że konieczność 
podjęcia uchwały wynika z uchylenia dotychczasowych przepisów na podstawie 
których ustalony był dotychczasowy ekwiwalent. Obecnie kwestie te reguluje  ustawa 
z 17 grudnia 2021r.  o ochotniczych strażach pożarnych, która stanowi, że strażak 
ratownik Ochotniczej Straży Pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, 
akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu otrzymuje, niezależnie od otrzymywanego 
wynagrodzenia, ekwiwalent pieniężny. Uchwała będzie musiała być zmieniana co 2 
lata. Obecnie proponuje się stawki, które były w dotychczas obowiązującej uchwale Nr 
XXXII/260/2021 Gminy Kleszczewo z dnia 29 września 2021 r., tj: 



- ekwiwalent pieniężny dla członka Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy 
Kleszczewo, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej 
w wysokości 20,40 zł naliczanego za każdą rozpoczętą godzinę od zgłoszenia wyjazdu 
z jednostki ochotniczej straży pożarnej 

- ekwiwalent pieniężny dla członka Ochotniczej Straży Pożarnej, który 
uczestniczył w szkoleniu organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę 
w wysokości 6 zł za każdą godzinę udziału w szkoleniu lub ćwiczeniu 

 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnyc h. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało si ę 0 radnych. 
 
Uchwała Nr XXXIX/323/2022 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porz ądku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIX/324/202 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2022 r. przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały był szczegółowo omawiany 
podczas posiedzeń Komisji. Pani Skarbnik powiedziała, że dokonuje się zwiększenia 
dochodów o kwotę 1.235.520,00 zł i ustala się łączną kwotę dochodów budżetu na 
2022 r. w kwocie 73.726.721,37 zł, w tym: 

dochody bieżące w kwocie 52.196.883,40 zł 
dochody majątkowe w kwocie 21.529.837,97 zł 
Wydatki zwiększa się o 1.594.362,56 zł i ustala się łączną kwotę wydatków 

budżetu na 2022 r. w kwocie 85.578.080,62 zł, w tym: 
wydatki bieżące w kwocie  52.670.026,88 zł,  
wydatki majątkowe w kwocie 32.908.053,74 zł,  

Deficyt budżetu będzie wynosił po zmianie 11.851.359,25 zł  
Łączna kwota planowanych przychodów budżetu planowana w wysokości 
18.077.274,13 zł, rozchody budżetu nie ulegają zmianie. 

Zwiększa się dotacja dla jednostek sektora finansów publicznych do kwoty 
5.818.751,00 zł 
Dochody z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, o których mowa 
w art. 6r ust. 1 i 2 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach w kwocie 
5.000.000,00 zł przeznacza się na finansowanie wydatków z zakresu gospodarowania 
odpadami komunalnymi określonymi ustawą w kwocie 5.000.000,00 zł. 
Zwiększa się środki RFIL o odsetki bankowe w wysokości 4.896,40 zł na realizację 
zadania Budowa kanalizacji w Komornikach. 
Zmieniono plan dochodów mając na uwadze:  
 
Dz. 600 Transport i ł ączność 



- rozdział 60004   wprowadzono zwrot niewykorzystanej dotacji w 2021 roku przez 
Miasto Poznań na organizację transportu zbiorowego w ramach ZTM w 2021 roku 
 
Dz. 750 Administracja publiczna  
- rozdział 75011 zwiększono plan dotacji celowych z przeznaczeniem na realizację 
zadań dotyczących spraw obywatelskich  na podstawie decyzji  nr FB-
I.3111.33.2022.2 Wojewody Wielkopolskiego. 
- rozdział 75023 wprowadza się środki na realizację projektu Cyfrowa Gmina 
w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014 – 2020 
 
Dz.758 Różne rozliczenia 
- rozdział 75801 zmniejszono dochody z tytułu subwencji oświatowej na podstawie 
pisma Ministra Finansów nr ST3.4750.1.2022 
 
Dz. 801 Oświata i wychowanie 
- rozdział 80101 wprowadzono zwrot niewykorzystanej dotacji celowej w 2021 roku na 
zajęcia wspomagające dla uczniów klas IV-VIII  
 
Dz. 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społe cznej 
-rozdział 85395 wprowadza się środki na realizację projektu Cyfrowa Gmina „Granty 
PPGR” w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014 – 2020 
 
Dz.855 Rodzina 
- rozdział 85501 zmniejsza się plan na wniosek Kierownika Ośrodka Pomocy 
Społecznej 
 
Dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska  
- rozdział 90002 zwiększono dochody z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi na podstawie otrzymanych deklaracji 
- rozdział 90015 wprowadzono dochody z tytułu odszkodowania za zniszczoną lampę  
 
Zmieniono plan wydatków mając na uwadze : 
 
Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo 
- rozdział 01044  zwiększono plan na zadanie pn.: „Budowa kanalizacji 
w Komornikach w tym dofinansowanie z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych” 
 
Dz. 750 Administracja publiczna  
- rozdział 75011 zwiększono plan z przeznaczeniem na realizację zadań dotyczących 
spraw obywatelskich  na podstawie decyzji  nr FB-I.3111.33.2022.2 Wojewody 
Wielkopolskiego 
- rozdział 75023 wprowadza się plan na realizację projektu Cyfrowa Gmina w ramach 
Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014 – 2020 
 



Dz. 754 Bezpiecze ństwo publiczne i ochrona przeciwpo żarowa: 
- rozdział 75412   zwiększono środki na zadanie pn.: „Termomodernizacja strażnicy 
OSP  
w Kleszczewie” 
 
Dz. 851 Ochrona zdrowia 
- rozdział 85154 wprowadzono niewykorzystane środki w 2021 roku z programu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 
narkomanii 
 
Dz. 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społe cznej 
-rozdział 85395 wprowadza się plan na realizację projektu Cyfrowa Gmina „Granty 
PPGR” w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014 – 2020 
 
Dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska  
- rozdział 90002 zwiększono wydatki na gospodarowanie odpadami komunalnymi  
 
Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 
- rozdział 92114 zwiększono dotację podmiotową dla Gminnego Ośrodka Kultury i 
Sportu 
 
Dz. 926 Kultura fizyczna 
- rozdział 92695 zwiększono wydatki na stypendia sportowe dla uzdolnionych dzieci 
z terenu naszej gminy 
 
Pozostałe zmiany pozwolą na prawidłową realizację planowanych dochodów i 
wydatków. 
 
Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnyc h. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało si ę 0 radnych. 
 
Uchwała Nr XXXIX/324/2022 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
 
Ad. 8 porz ądku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIX/325/2022 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2022-2041 przedstawiła Pani Skarbnik. 
Zgodnie ze zmianami w budżecie w 2022 roku, dokonano następujących zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2022-2041: 



Kwota dochodów została zwiększona do kwoty 73 726 721,37 zł 
Kwota wydatków została zwiększona do kwoty 85 578 080,62 zł 
Po dokonaniu powyższych zmian wynik budżetu jest deficytowy i wg planu na dzień 
28.02.2022 r. wynosi -11.851.359,25 zł. 

Dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: 
- Budowa kanalizacji w Komornikach w tym dofinansowanie z RFIL; 
- Zadania z zakresu zagospodarowania odpadami komunalnymi na terenie gminy 
Kleszczewo - lata 2022-2041.- zwiększono limit do kwoty 5.000.000,00 zł- limit 
w 2022r. 
 
Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnyc h. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało si ę 0 radnych. 
 
Uchwała Nr XXXIX/325/2022 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad. 5 porz ądku posiedzenia 

Działalność Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Kleszczewie w 2021 r. oraz 
plany na 2022 r. przedstawił Pan Dyrektor Maciej Frąckowiak. Szczegółowo temat był 
omawiany podczas posiedzenia Komisji. 

Gminny Ośrodek Kultury i Sportu działa na podstawie planu finansowego, który 
sporządzany jest w 2 rozdziałach, realizując zadania własne Gminy w zakresie kultury 
i sportu poprzez swoje komórki organizacyjne: 

• DZIAŁ ADMINISTRACYJNO - KSIĘGOWO - KADROWY - zabezpiecza 
działalność GOKiS-u od strony administracyjnej. 
Na koniec ubiegłego roku zatrudnienie w GOKiS  wynosiło 9 etatów osób 
zatrudnionych na umowy o pracę oraz umowy zlecenia - 20 osób.  

• REDAKCJA GAZETY MIESZKAŃCÓW GMINY KLESZCZEWO SAMORZĄD  
W ubiegłym roku wydaliśmy 5 numerów w nakładzie około 500 egzemplarzy, w tym 
jeden numer specjalny, styczniowo-marcowy, który wydany był w nakładzie 3200 
egzemplarzy. To był numer, który był dystrybuowany bezpośrednio do wszystkich 
gospodarstw domowych na terenie całej gminy Kleszczewo.  
Objętość od 50 do 60 stron. Wszystkie ubiegłoroczne egzemplarze były także  
publikowane na stronie internetowej Gminy Kleszczewo z możliwością bezpłatnego 
pobrania.  
Koszty składu, druku oraz kolportażu wyniosły 33.168,00 zł.  
Wpływy ze sprzedaży gazet i reklam wyniosły 4.320 zł.  



• DZIAŁ IMPREZ (interdyscyplinarnych), dział, w który zaangażowani są wszyscy 
pracownicy GOKiS-u. z uwagi na ograniczenia wynikające z pandemii, działalność 
tego działu w zasadzie ograniczyła się do akcji 'Zima', akcji 'Lato', ponieważ nie odbyły 
się te największe imprezy - Dni Gminy, Dzień Seniora.  

• DZIAŁ KULTURY –realizuje zadania w zakresie kultury w oparciu o działalność 
GMINNEGO OŚRODKA KULTURY w Kleszczewie. 
W ubiegłym roku, mimo wszystkich ograniczeń, udało się zorganizować około 30 
wydarzeń o charakterze kulturalno-rekreacyjnym.  
Te wydarzenia odbywały się począwszy od stycznia. To były jeszcze wydarzenia 
w formie online, z uwagi na niemożność organizowania wydarzeń w pomieszczeniach.  
Nasililiśmy organizację tych wydarzeń w okresie letnim, kiedy mogliśmy organizować 
wydarzenia o charakterze plenerowym. Między innymi dlatego, że nie odbyły się 
tradycyjne Dni Gminy w formie dużego festynu plenerowego organizowaliśmy 
kilkanaście wydarzeń o charakterze kameralnym, które odbywały się na przestrzeni 
całego lata. Jesienią udało się także zorganizować kilka wydarzeń w Ośrodku Kultury, 
aż do połowy listopada, kiedy ponownie musieliśmy odwołać wszystkie wydarzenia. 
Koszty w ubiegłym roku wyniosły 44.487,00 zł z czego 
- działalność zespołów muzycznych niespełna 10.000,00 zł.,  
- pozostałe zajęcia artystyczne 16.118,00 zł,  
- koszty wydarzeń i imprez to jest 18.414,00 zł.  
Ośrodek Kultury uzyskał z Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na organizację akcji 'Lato', kwotę 62 000,00 zł, z czego wykorzystano 61.331,00 zł.  
Działalnością Ośrodka Kultury jest także udostępnianie pomieszczeń na działalność 
społeczno-kulturalno- edukacyjną, w tym podmiotów związanych z funkcjonowaniem 
gminy Kleszczewo. Tych spotkań odbyło się mniej więcej około 100 w ubiegłym roku - 
udostępnień bezpłatnych.  
Odbyły się także komercyjne wynajmy.  

• DZIAŁ SPORTU – Realizuje swoje zadania statutowe w oparciu o obiekty 
sportowe i rekreacyjne znajdujące się w poszczególnych miejscowościach Gminy 
Kleszczewo,  przekazane GOKiS-owi w zarządzanie (na bieżąco utrzymywanie ich 
w eksploatacji). 
Dział ten zaspokaja potrzeby mieszkańców w zakresie sportu i rekreacji poprzez 
zapewnienie stałej oferty zajęć sportowych, organizacji różnorodnych form aktywności 
ruchowej, w tym gimnastyka 50+, zajęcia piłki nożnej, siatkowej, tenisa stołowego, 
także działalności poszczególnych sekcji sportowych działających przy  

GOKiS-ie, myślę tu o sekcji karate, sekcji tenisa stołowego seniorów, młodzieży, a 
także sekcji badmintona, a także stworzenie warunków dla amatorskiego ruchu 
społecznego poprzez udostępnienie bazy sportowej będącej  

Koszty merytoryczne działalności sportowej wyniosły w ubiegłym roku 107.469,00 zł, 
z czego koszty samych sekcji sportowych 101.872,00 zł.  



• DZIAŁ CZYTELNICZY - Realizuje także zadania w sferze kultury w oparciu o 
działalność Gminnej Biblioteki Publicznej w Kleszczewie i jej filii w Tulcach  
W bibliotekach odbywają się spotkania z przedszkolakami, głośne czytanie książek, 
pasowanie na czytelnika, spotkania autorskie, spektakle edukacyjne, konkursy, 
kiermasze książek, lekcje biblioteczne, imprezy kulturalne organizowane lub 
współorganizowane przez bibliotekę, działalność koła bibliotecznego i udział 
w programach i projektach na przestrzeni całego ubiegłego roku.  
Rozdział 92-116 'Biblioteki' obejmuje wydatki związane z działalnością biblioteki 
w Kleszczewie i w Tulcach, które wyniosły 248.841,00 zł.  
Księgozbiór ogółem stan na koniec ubiegłego roku wyniósł 41.250 wolumenów, w tym 
w bibliotece w Kleszczewie 21.115, w filii w Tulcach 20 135. w ciągu roku przybyło 
2149 wolumenów o wartości 51.101,00 zł. Ubytkowano 443 wolumeny.  
Jeśli chodzi o użytkowników ogółem w ubiegłym roku było to 1841 osób, w tym 
w Kleszczewie 841 czytelników, w Tulcach 1000 czytelników. To jest wzrost o 232 
czytelników.  
Jeśli chodzi o wypożyczenia, w ubiegłym roku wypożyczono na zewnątrz 41.321 
wolumenów, z czego w Kleszczewie 17.654 wolumeny, w Tulcach 23.675 
wolumenów. Wypożyczenia na miejscu, to jest 732 książki. Zanotowano 21.242 
odwiedziny w wypożyczalni i czytelni, to jest wzrost o 2596. 

W okresie sprawozdawczym instytucja osiągnęła przychody na poziomie:  
- dział 'Pozostałe instytucje kultury', 1.073.604,00 zł, z czego wpływy z usług to jest 
123,44 zł, dotacja podmiotowa z budżetu gminy 949.694,00 zł.  
- Rozdział 'Biblioteki', dotacja podmiotowa 240.216,00 zł, wpływy z różnych dochodów 
niespełna 5.000,00 zł. i dotacja z programu Biblioteki Narodowej - zakup nowości 
wydawniczych – 9.151,00 zł.  

Koszty funkcjonowania jednostki, w tym koszty eksploatacji obiektów, księgowane są 
analogicznie, także w 2 rozdziałach.  
Dla pozostałych instytucji kultury obejmują koszty związane z działalnością Ośrodka 
Kultury, hali widowiskowo-sportowej w Kleszczewie, hali sportowej w Tulcach oraz 
z funkcjonowaniem boisk Orlik i boisk trawiastych.  
W ubiegłym roku koszty te wyniosły 1.092.240,00 zł.  

Ad. 10 porz ądku posiedzenia 
 Radna Monika Dembska poinformowała, że 22 lutego br. odbyło się wspólne 
posiedzenie Komisji Oświaty Kultury i Sportu oraz Komisji Finansowo-Gospodarczej 
podczas którego omawiano działalność GOKiS w 2021r. i plany na 2022 rok oraz 
sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. Po posiedzeniu komisji odbyło się 
spotkanie, którego tematem była inwestycja budowy zbiornika wodnego w 
miejscowości Tulce. 

 Radna Maria Wilczyk poinformowała, że Komisja Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska podczas posiedzenia w dniu 21 lutego br. omawiała tematy: działalność 



Izb Rolniczych na terenie Gminy Kleszczewo; zaopatrzenie w wodę i odbiór ścieków 
oraz sprawy bieżące wynikające z działalności Gminy 

Ad. 11 porz ądku posiedzenia 
 Liczba osób, które są na kwarantannie w to stosunku do poprzedniego 
sprawozdania  już dużo mniej - zaledwie 1/3 tego, co było,- 102 osoby.  
71 osób, w tym są osoby z wynikiem testu pozytywnym, a więc bardzo duży odsetek 
wśród tych, którzy są na kwarantannie, to są osoby chore. Tym nie mniej sytuacja się 
stabilizuje. Od 1 marca jest ogólne złagodzenie obostrzeń.  
W naszym urzędzie już też od paru dni są ułatwienia - już nie trzeba się umawiać 
z pracownikiem na spotkanie - urząd w pełni dostępny.  
Ostatnio na szczepienie zgłosiły się zaledwie 2 osoby. 
  Niestety, pojawił się temat, którego się nie spodziewaliśmy we współczesnym 
świecie, w Europie. Tuż za granicą naszego państwa toczy się wojna. W związku z tym 
jesteśmy przygotowani na udzielanie pomocy. Działamy w porozumieniu z  
gminami powiatu, a także Metropolii Poznań. Za udzielanie pomocy jest 
odpowiedzialne państwo, więc pieczę nad tymi sprawami sprawuje Urząd Wojewódzki.  
Na ten moment na terenie gminy, nie jest zgłaszane zapotrzebowanie ze strony 
uchodźców na udzielanie pomocy, tym niemniej mamy uruchomiony bank informacji 
w postaci adresu mailowego, jak również numeru telefonu, na który takie osoby mogą 
się zgłaszać. Taki apel wystosowaliśmy również w języku ukraińskim. Jeżeli ktoś 
potrzebuje pomocy, może się do nas zwrócić i taką pomoc otrzyma.  
Mamy w tej chwili 8 ofert, na pokój, jedną na mieszkanie, od osób, które zwróciły się 
z propozycją udzielenia  pomocy uchodźcom. Mamy możliwość na miejsca oferowane 
nam poza gminą, na ten moment to kilkadziesiąt takich miejsc, gdzie moglibyśmy 
osoby umieścić. 
Dotąd miejsca dla uchodźców zapewnia  państwo. Państwo wynajmuje miejsca 
w różnego rodzaju przystosowanych do tego rodzaju działalności obiektach, przede 
wszystkim są to hotele, schroniska, itp.  Jeżeli  Państwo by się zetknęli z sytuacją, że 
trzeba udzielić pomocy, zapraszamy do kontaktu z Urzędem Gminy.  Potrzeby można 
także kierować do Wojewódzkiego Centrum Zarządzania Kryzysowego, które jest  
głównym organizatorem pomocy.  
Od dzisiaj powstaje na targach punkt referencyjny, w którym te osoby mogą się 
zgłaszać i będą otrzymywały pomoc. Również punkt informacyjny działa na dworcu 
PKP.  
Chcę zwrócić się do gminy, z którą kiedyś rozważana była sprawa współpracy - czy i 
jak możemy pomóc. Taki przyjacielski, a jednocześnie humanitarny  gest z naszej 
strony dużo może znaczyć.  
 
Wydarzenia 
- 10 lutego odbyło się w Sejmie, posiedzenie zespołu do spraw budowy dróg 
ekspresowych S5 i S11, organizowane przez posła Bartłomieja Wróblewskiego. 
Mieliśmy możliwość zaprezentowania swojego stanowiska w tej kwestii. Posłowie 
bardzo to popierają. Urzędnicy mają bardziej sceptyczne podejście. Zwracając uwagę, 



że mają w tym momencie realizację Programu Budowy Autostrad i Dróg 
Ekspresowych, i nie jest łatwo wprowadzać kolejne zadania.  
Naświetliliśmy dość specyficzną sytuację istniejącą w miejscu skrzyżowań dróg S5, 
S11 i autostrady gdzie, jeżeli chodzi o natężenie ruchu, może być porównywalne 
z dużo większym węzłem Poznań Zachód, który zupełnie inaczej wygląda, jest 
zupełnie inaczej rozbudowany.  
Otrzymaliśmy deklarację, że będą przeprowadzone studia ewentualnej potrzeby takiej 
budowy i deklarację przeprowadzenia dokładniejszej analizy projektu.  
 
- 21 lutego - podpisanie umowy dotyczącej budowy II etapu kanalizacji sanitarnej 
w Komornikach, co oznacza, że trzecia ekipa będzie wchodziła na budowę kanalizacji 
w tej miejscowości.   
Wartość II etapu ponad 3,5 mln. zł.  
 
- Trwa budowa ulicy Szałwiowej, Lawendowej w Gowarzewie, wraz z kanalizacją 
sanitarną i oprócz kanalizacji sanitarnej i kanalizacji deszczowej, jest już wykonywana 
podbudowa ulicy.  
 
- Ścieżka rowerowa Kleszczewo - Nagradowice - tworzony jest projekt, zgodnie 
z  koncepcją 'Zaprojektuj i wybuduj'. 
 
- Panele fotowoltaiczne w trakcie realizacji. Dzisiaj mija termin wykonania, jednakże w 
firmie większość pracowników pochodzi z Ukrainy i już po świętach był problem 
z powrotem. Natomiast teraz w ostatnich czasach, to na pewno wielu z nich udało się 
do swojej ojczyzny, żeby walczyć w obronie ojczyzny.  
 
- Pompy ciepła. Wykonawca  przystąpił do wykonywania odwiertów.  
 
- Świetlica w Nagradowicach. Stawiane są mury budynku, włącznie ze ścianami 
szczytowymi.   
 
- Rewitalizacja parku w Komornikach. Jest ogłoszony przetarg.  
Rewitalizacja stawu - powstaje nadal dokumentacja, po jej ukończeniu wykonawca  
przystąpi do pracy w terenie.  
 
- Kanalizacja Nagradowice - Komorniki. Na inwestycji były zastosowane niewłaściwe 
rury i wykonywane zgrzewy w warunkach nieodpowiednich do wykonywania takich 
robót. W związku z czym roboty wstrzymano i mamy do czynienia z dużym 
opóźnieniem. Dzisiaj odbyło się spotkanie, na którym były wymienione stanowiska 
stron. Oczekujemy, że rura zostanie wymieniona na właściwą, co oczywiście jest 
sporym, na dzisiaj, problemem, bo już część tej rury znajduje się w ziemi. 
Firma Hoppecke buduje swój odcinek kanalizacji od strony swojej siedziby do centrum 
Komornik. Roboty są już dość mocno zaawansowane.  
Trwają jeszcze roboty na kanalizacji Tulce- Poznań, które wykonuje Aquanet.  



 
- Trwają prace związane z budową  zbiornika retencyjnego na Męcinie w Tulcach.  
 
Gmina złożyła wnioski o dofinansowanie w ramach Polskiego Ładu na budowę sieci 
kanalizacji w miejscowościach Komorniki / Gowarzewo. Z uwagi na ograniczoną pulę 
pieniędzy w programie nie można było złożyć wniosków na kwotę jaka byłaby 
potrzebna. Wnioski dotyczące kanalizacji, różnią się głównie długością planowanej 
sieci i kwotą wnioskowanych środków (5 milionów; 10 mln ;13mln zł ).  
Również w ramach 'Polskiego Ładu' jest nabór dla miejscowości popegeerowskich, i 
tutaj złożyliśmy tyle, ile można wniosków, a więc jeden na przebudowę drogi 
Krzyżowniki - Komorniki i jeden na termomodernizację budynku hali sportowej 
w Kleszczewie. Pieniędzy w głównym naborze jest nieco mniej niż było poprzednio. 
Poprzednio były do dyspozycji 23 mld zł, a wniosków wpłynęło na ponad 90 mld zł. 
Otrzymaliśmy w poprzednim rozdaniu 10 mln zł na dofinansowanie budowy 
przedszkola,  liczymy więc na to, że i teraz będzie dla nas rozstrzygnięcie wniosków 
korzystne.  
Wnioski mamy dobrze umotywowane, więc jest szansa na wysoką pozycję 
w rankingach.  
 

Ad. 12 porz ądku posiedzenia  

 Głos zabrał jeszcze Pan Wójt, który poinformował, że niezależnie od 
uruchomionego banku informacji, na terenie gminy przeprowadzana jest zbiórka, która 
odbywa się w porozumieniu z gminą. Gmina nie chciała wprowadzać kolejnej akcji, 
współpracujemy z inicjatywa społeczną AmeLove, która organizuje akcję, także 
między innymi w jednostkach gminnych. Bezpośrednimi adresatami pomocy są osoby 
z Ukrainy, część tej pomocy być może  trafi do centralnego magazynu, który powstaje 
w rejonie Lublina. 
Zachęcamy do wsparcia, zachęcam zwłaszcza, żeby udzielać pomocy finansowej. Na 
stronie gminy podane jest konto PCK.  
 

Ad. 13 porz ądku posiedzenia 
W związku z brakiem dalszych pytań i wyczerpaniem porządku obrad 

Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji 
o godzinie 17:00. 

 
 
      Za zgodność z przebiegiem obrad 
 

Protokołowała       Przewodniczący Rady Gminy 
 

Agata Zdobylak      Marek Maciejewski 
 


